
  
 

Kommunfullmäktige 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (42)  
       
  

 
 
 

  
 
 
 
  

Plats och tid: 
 

Röda salongen, Hässleholm Kulturhus, 2024-01-29, kl. 19.00-21.24 
Ajournering kl. 20:07 – 20.20. 
 

Beslutande 
Ledamöter 

Se nästa sida. 

  
Tjänstgörande ersättare Se nästa sida. 
  
Övriga närvarande 
Ersättare 

Se nästa sida. 

Tjänstemän  
  
Utses att justera Patrik Jönsson och Irene Nilsson   
Ersättare Simon Berneblad och Ulrika Widmark Barnekow 
  
Justeringens plats, tid: Sammanträdesrum 2, Stadshuset, den 2 februari 2024 klockan 11:00 
  
Justerade paragrafer §§ 1-19 

 
Sekreterare: 
 
Ordförande: 
 
Justerare: 
 

   
Louise Davidsson  
 
Erik Berg (M) 
 
Patrik Jönsson (SD) och Irene Nilsson (S) 
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Närvaro 

Beslutande 
Ledamöter 
 
Hanna Nilsson (SD) 
Lena Wallentheim (S) 
Lina Bengtsson (M) 
Ulf Berggren (SD) 
Joachim Fors (S) 
Patrik Jönsson (SD) 
Stefan Larsson (M) 
Erika Heil-Utbult (KD) 
Mohamed Chehade (V) 
Björn Widmark (FV) 
Anders Edwall (C) 
Irene Nilsson (S) 
Sven Lundh (SD) 
Thomas Haraldsson (L) 
Susanne Lottsfeldt (SD) 
Axel Johnsson (M) 
Christer Welinder (S) 
Roger Olsson (SD) 
Lena Nilsson (S) 
Urban Widmark (M) 
Johan Peltonen (SD) 
Dolores Öhman (MP) 
Benny Petersson (S) 
Hanna Sjöstrand (SD) 
Christer Caesar (KD) 
Katarina Olsson (V) 
Ernst Herslow (FV) 
Anna Pålsson (C) 
Charlotta Eroldsson (M) 

Paul Thurn (SD) 
Connie Asterman (S) 
Jens Lindholm (SD) 
Thomas Lindell (S) 
Torsten Nilsson (M) 
Daniel Talmid (SD) 
Agneta Olsson Enochsson (L) 
Meta Jarl (S) 
Torgny Holmberg (SD) 
Margreth Segerstein (M) 
Anita Nilsson (SD) 
Johan Lindman (S) 
Simon Berneblad (KD) 
Ulrika Widmark Barnekow (FV) 
Jonny Dolkow (SD) 
Joakim Karlsson (M) 
Mikkel Jönsson Vaerge (SD) 
Andreas Dahlberg (S) 
Erik Berg (M) 
Cecilia Tönning (SD) 
Monica Ero (S) 
Karina Olsson (SD) 
Kristina Lind (M) 
Sverre Albinsson (SD) 
Thomas Nilsson (L) 
Stefan Svensson (KD) 
Ola Lindahl (S) 
Arberesha Sabani (MP)

 
Tjänstgörande ersättare 
 
Ingrid Nyman (S) 
Ann-Kristine Johnsson (C) 

Pierre Bäckman (V) 
Anita Peterson (V)
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Övriga närvarande 
Ej tjänstgörande ersättare 
 
Jonas Andersson (S) 
Ann Olausson (S) 
Anders Wallentheim (S) 
Sofia Knutsson (S) 
Elo Johannesson (S) 
Magnus Olsson (C) 
Jacob Johansson (FV) 
André Lådö (KD) 
Margaretha Lindqvist (KD) 
Maria Hortlund (L) 
Per Brandt (L) 
Hans-Göran Hansson (MP) 

Josefin Syri (MP) 
Lynn Thulin (M) 
Axel Heinonen (M) 
Andreas Novotny (M) 
Sebastian Johansson (M) 
Lars Klees (SD) 
Mats Andersson (SD) 
Harriette Holmberg (SD) 
Tony Knutsson (SD) 
Mats Ekvall (SD) 
Jan Ringdahl (SD) 
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

 
Anslag / bevis  

 Protokollet är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

  
Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 2024-01-29 
 

Datum när anslaget 
sätts upp 

2024-02-02 

Datum då anslaget 
tas ner 

2024-02-26 

Förvaringsplats för 
protokoll 

 Kommunledningsförvaltningen 
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Innehållsförteckning 

 
Interpellation till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande om 
”Fake views” 

§ 1 

  
Fråga till kommunstyrelsens ordförande om Simhallsbadets 
användning 

§ 2 

  
Fråga till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande om 
klimatväxlingsmodell 

§ 3 

  
Interpellation till barn- och utbildningsnämndens ordförande om 
överklagan av förvaltningsrättens dom gällande bidrag till fristående 
förskolor 

§ 4 

  
Avsägelse av uppdrag som ersättare i barn- och utbildningsnämnden  § 5 
  
Avsägelse av uppdrag som ersättare i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

§ 6 

  
Avsägelse av uppdrag som ledamot i barn- och utbildningsnämnden § 7 
  
Avsägelse av uppdrag som 2:e vice ordförande i barn- och 
utbildningsnämnden samt som ersättare i kommunstyrelsen 

§ 8 

  
Avsägelse av uppdrag som ledamot  i Hässlehem AB:s styrelse § 9 
  
Omedelbart justerad i separat protokoll § 10 
  
Avsägelse av uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige § 11 
  
Avsägelse av uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige § 12 
  
Anmälningsärenden § 13 
  
Inlämnade motioner § 14 
  
Ändring av plan- och bygglovtaxa inklusive mät- och karttaxa § 15 
  
Vattentjänstplan för Hässleholms kommun  § 16 
  
Förslag till ny resursoptimeringsplan (ROP) för Hässleholms kommun 
2024-2027 

§ 17 

  
Motion om energisäkerhet och näringslivsetableringar § 18 
  

Comfact Signature Referensnummer: 112527SE
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Motion om fossilbränslefri fordonsflotta § 19 
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 1   
 

Interpellation till miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
ordförande om ”Fake views” 
Dnr: KLF 2024/36 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. Interpellationen är 
besvarad. 

Beskrivning av ärendet 

Simon Berneblad (KD) har lämnat in en interpellation till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden ordförande Bo Persson (M). 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden ordförande Bo Persson (M) besvarar 
interpellationen skriftligt. 

 

Bilagor: 
1. Interpellationen 
2. Svar på interpellationen 

_____________________ 

 
  

Comfact Signature Referensnummer: 112527SE



Hässleholm
240116

Interpellation till Miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande: 

Hur arbetar Miljö och stadsbyggnadsnämnden med ”Fake views”?

Under de senaste tio åren har hyperrealistiska visionsbilder blivit ett allt vanligare fenomen. Inte allt 

för sällan visar de kraftigt redigerade bilderna en plats, eller byggnation vars omgivning omges med 

härligt solljus, välväxt grönska och fritt springande djur eller människor. Dessvärre är det en bild som 

är långt ifrån realistisk och bygger falska förväntningar om hur platsen kommer att se ut vid 

färdigställande. Sedan 2018 har Arkitektupproret vid olika tillfällen utsett årets ”Fake views” vilket 

sker med syftet att belysa problematiken med att hyperrealitet tas in i beslutsunderlaget. 

I takt med att AI samt andra informationsdrivande och datagenererade bilder blir allt mer 

verklighetstrogna, är det dags att ställa sig frågan hur vi som beslutsfattare förhåller oss till 

fenomenet och framförallt hur vår Miljö- och stadsbyggnadsnämnd granskar de visionsbilder som 

presenteras i diverse beslutsunderlag. 

Med anledning av ovanstående ställer KD frågan till Miljö- och stadsbyggnadsnämndens 

ordförande: 

• Vilka krav ställer Miljö- och stadsbyggnadsnämnden på de visionsbilder som presenteras i 

diverse utredningar och beslutsunderlag? 

• Hur säkerställer Miljö- och stadsbyggnadsnämnden att illustrationerna ger en verklig kontext 

som underlättar för medborgarna att realistiskt förstå hur den framtida byggnationen 

kommer påverka området?

Simon Berneblad (KD)

Kristdemokraterna i Hässleholm.

Comfact Signature Referensnummer: 112527SE



2024-01-19

Svar ll KD’s interpella on om fake views och visionsbilder. 

- I detaljplaner ställer kommunen krav på a  visualiseringarna ska visa det som planen llåter. 
Detaljplanerna är o a flexibla vilket gör a  illustra onerna är exempel på hur e  område kan 
u ormas. De a brukar beskrivas tydligt i bildtexten, ”bilden ska ses som e  exempel”. O a 
ställer detaljplanerna inga exakta krav på hur en byggnad ska gestaltas med fasadmaterial, 
fönstersä ning, kulörsä ning osv, det innebär a  den möjliggör för olika typer av byggnader 
a  uppföras.

- A  visa visualiseringar i planhandlingar är all d en avvägning mellan a  vilja visa medborgare 
e  exempel på hur området kan komma a  se ut, och a  inte inge falska förhoppningar eller 
missvisande bilder. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden anser a  det vik gt a  komple era 
text med bild för a  medborgare ska få en uppfa ning om den bebyggelse som planen 
medger. 

- Visualiseringarna ska ge en bild av kommande bebyggelses omfa ning och skala, snarare än 
dess detaljer. 

- När det gäller strategier och översiktsplaner så är denna skala ännu större och ännu mindre 
preciserad, vilket innebär a  dessa typer av visualiseringar görs ännu mer oprecisa. Det 
brukar talas om a  översiktsplanen är e  sä  a  visa de breda penseldragen av kommunens 
markanvändning, dess gränser ska inte ses som precisa och heller inte de visualiseringar som 
görs i dokumenten. 

- I samband med bygglov kan miljö- och stadsbyggnadsnämnden ställa andra krav på 
handlingarna. Där är det den fak ska u ormningen som prövas. Det är i de a skede som 
arkitekturen avvägs i förhållande ll det detaljplanen reglerar och hur byggnaden förhåller 
sig ll omgivningen. 

Bo Persson (m)
ordförande Miljö och stadsbyggnadsnämnden
ordförande Moderata kommunkretsen i Hässleholm

tel 0709-719915
bo@krokarod.se
bo.b.persson@hassleholm.se
Hassleholm@moderaterna.se
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 2   
 

Fråga till kommunstyrelsens ordförande om 
Simhallsbadets användning 
Dnr: KLF 2024/38 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att frågan får ställas. Frågan är besvarad. 

Beskrivning av ärendet 

Hanna Nilsson (SD) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Lena 
Wallentheim (S). 

Kommunstyrelsens ordförande Lena Wallentheim (S) besvarar frågan. 

 

Bilaga: 
Frågan 

_____________________ 
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 3   
 

Fråga till miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
ordförande om klimatväxlingsmodell 
Dnr: KLF 2024/39 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att frågan får ställas. Frågan är besvarad. 

Beskrivning av ärendet 

Paul Thurn (SD) har ställt en fråga till miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
ordförande Bo Persson (M). 

Miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande Bo Persson (M) besvarar frågan. 

 

Bilaga: 
Frågan 

_____________________ 

 
  

Comfact Signature Referensnummer: 112527SE
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 4   
 

Interpellation till barn- och utbildningsnämndens 
ordförande om överklagan av förvaltningsrättens dom 
gällande bidrag till fristående förskolor 
Dnr: KLF 2024/40 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. Interpellationen är 
besvarad. 

Beskrivning av ärendet 

Hanna Nilsson (SD) har lämnat in en interpellation till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande Stefan Larsson (M). 

Barn- och utbildningsnämndens ordförande Stefan Larsson (M) besvarar 
interpellationen. 

 

Bilagor: 
1. Interpellationen 
2. Svar på interpellationen 

 

_____________________ 

 
  

Comfact Signature Referensnummer: 112527SE
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     2024-01-18 

 

Svar på interpellation från Hanna Nilsson (SD) 

 

Hanna Nilsson ställer tre frågor i sin interpellation 

Varför föreslog och beslutades det att nämnden skulle överklaga? 

Svaret är att förvaltningen arbetade under tidspress för att få fram underlag för 
förutsättningarna för ett överklagande kunde anses få gehör i den högre instansen. 
Förvaltningen har ansett sig gjort rätt i bidragsberäkningen, men regelverket för beräkning 
tolkas väldigt olika bland landets kommuner.  Hur bidraget beräknas är inte föremål för ett 
politiskt beslut. Däremot krävs att överklaga beslutet från förvaltningsrätten ett nämndbeslut. 
Vid nämndens ordinarie sammanträde fordrades ett beslut om vi avsåg att överklaga. Att 
vänta med ett sådant beslut så skulle tidsfristen för att överklaga löpt ut. 
Så ytterst kan man säga att detta handlar om vilket förtroende man har för förvaltningen.  

 

Varför/med vilken anledning ändrade ni er i frågan? 

Efter nämndens ordinarie sammanträde så fick förvaltningen kompletterande muntliga 
uppgifter från extern jurist som granskat flera liknande ärenden, bland de cirka 700 ärende 
som handlat om överklagande av bidragsberäkning. Förvaltningens råd var då att inte gå 
vidare med överklagande. Detta innebar att det krävdes att nämndbeslutet måste upphävas. 

 

Hur mycket kostade mötet skattebetalarna? 

Enligt förvaltningen, 13 923 kr 

 

Stefan Larsson 
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 5   
 

Avsägelse av uppdrag som ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden 
Dnr: KLF 2023/869 

Beslut 

Kommunfullmäktige utser Sara Abdul Samad (S) till ny ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden. 

Beskrivning av ärendet  

Christel Torstensson (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden. Avsägelsen beviljades av kommunfullmäktige den 20 
november 2023, § 153, och valet av ny ersättare bordlades. 

Socialdemokraterna nominerar Sara Abdul Samad (S) till uppdraget. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-20, § 153, följande:  

1. Avsägelsen beviljas från och med den 31 december 2023. 

2. Valet av ersättare bordläggs. 

Valberedningen beslutade 2024-01-22, § 1, att föreslå kommunfullmäktige följande 
beslut:   

Valberedningens föreslår kommunfullmäktige att utse Sara Abdul Samad (S) till ny 
ersättare i barn- och utbildningsnämnden. 

 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Troman 
Personalavdelningen 
Sara Abdul Samad 
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 6   
 

Avsägelse av uppdrag som ersättare i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 
Dnr: KLF 2023/941 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Avsägelsen beviljas. 

2. Roland Blomqvist (KD) utses till ny ersättare i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. 

Beskrivning av ärendet 

Greger Gustafsson (KD) avsäger sig uppdraget som ersättare i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. Avsägelsen ska beviljas och ny ersättare utses. 

Kristdemokraterna nominerar Roland Blomqvist (KD) till uppdraget. 

Ärendets tidigare behandling 

Valberedningen beslutade 2024-01-22, § 2, att föreslå kommunfullmäktige följande 
beslut: 

Valberedningens föreslår kommunfullmäktige följande beslut: 

1. Avsägelsen beviljas. 

2. Roland Blomqvist (KD) utses till ny ersättare i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. 

 
_____________________ 

 
Sänt till: 
Troman 
Personalavdelningen 
Greger Gustafsson 
Roland Blomqvist 
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 7   
 

Avsägelse av uppdrag som ledamot i barn- och 
utbildningsnämnden 
Dnr: KLF 2023/981 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Avsägelsen beviljas. 

2. Ulf Berggren (SD) utses till ny ledamot i barn- och utbildningsnämnden. 

Beskrivning av ärendet 

Mikkel Jönsson Vaerge (SD) avsäger sig uppdraget som ledamot i barn- och 
utbildningsnämnden. Avsägelsen ska beviljas och ny ledamot utses. 

Sverigedemokraterna nominerar Ulf Berggren (SD) till uppdraget. 

Ärendets tidigare behandling 

Valberedningen beslutade 2024-01-22, § 3, att föreslå kommunfullmäktige följande 
beslut: 

Valberedningens föreslår kommunfullmäktige följande beslut: 

1. Avsägelsen beviljas. 

2. Ulf Berggren (SD) utses till ny ledamot i barn- och utbildningsnämnden. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Troman 
Personalavdelningen 
Mikkel Jönsson Vaerge, Ulf Berggren 
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Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 8   
 

Avsägelse av uppdrag som 2:e vice ordförande i barn- 
och utbildningsnämnden samt som ersättare i 
kommunstyrelsen 
Dnr: KLF 2023/997 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Avsägelsen beviljas. 

2. Ulf Berggren (SD) utses till andre vice ordförande i barn- och 
utbildningsnämnden. 

3. Mikkel Jönsson Vaerge (SD) utses till ersättare i kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 

Hanna Sjöstrand (SD) avsäger sig uppdraget som andre vice ordförande i barn- och 
utbildningsnämnden men kvarstår som ledamot. Hon avsäger sig även uppdraget 
som ersättare i kommunstyrelsen. Avsägelserna ska beviljas och ny andre vice 
ordförande samt ny ersättare i kommunstyrelsen utses. 

Sverigedemokraterna nominerar Ulf Berggren (SD) till uppdraget som andre vice 
ordförande i barn- och utbildningsnämnden. De nominerar Mikkel Jönsson Vaerge 
(SD) till ersättare i kommunstyrelsen. 

Ärendets tidigare behandling 

Valberedningen beslutade 2024-01-22, § 4, att föreslå kommunfullmäktige följande 
beslut: 

Valberedningens föreslår kommunfullmäktige följande beslut: 

1. Avsägelserna beviljas. 

2. Ulf Berggren (SD) utses till andre vice ordförande i barn- och 
utbildningsnämnden. 

3. Mikkel Jönsson Vaerge (SD) utses till ersättare i kommunstyrelsen. 
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Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

 
_____________________ 

 
Sänt till 
Troman 
Personalavdelningen 
Hanna Sjöstrand 
Ulf Berggren 
Mikkel Jönsson Vaerge 
 
  

Comfact Signature Referensnummer: 112527SE



  
 

Kommunfullmäktige 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 16 (42)  
 
Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 9   
 

Avsägelse av uppdrag som ledamot i Hässlehem AB:s 
styrelse 
Dnr: KLF 2023/984 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Avsägelsen beviljas. 

2. Björn Holgersson (S) utses till ledamot i styrelsen för Hässlehem AB. 

Beskrivning av ärendet 

Bengt Andersson (S) avsäger sig uppdraget som ledamot i styrelsen för Hässlehem 
AB. Avsägelsen ska beviljas och ny ledamot utses. 

Socialdemokraterna nominerar Björn Holgersson (S) till uppdraget. 

Ärendets tidigare behandling 

Valberedningen beslutade 2024-01-22, § 5, att föreslå kommunfullmäktige följande 
beslut: 

Valberedningens föreslår kommunfullmäktige följande beslut: 

1. Avsägelsen beviljas. 

2. Björn Holgersson (S) utses till ledamot i styrelsen för Hässlehem AB. 

 
_____________________ 
 
Sänt till 
Troman 
Personalavdelningen 
Bengt Andersson, Björn Holgersson 
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§ 10   
 

Omedelbart justerad i separat protokoll 
Dnr: KLF 2024/31 
 
  

Comfact Signature Referensnummer: 112527SE



  
 

Kommunfullmäktige 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 18 (42)  
 
Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 11   
 

Avsägelse av uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige 
Dnr: KLF 2024/48 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Avsägelsen beviljas. 

2. Ny sammanräkning begärs hos Länsstyrelsen i Skåne. 

Beskrivning av ärendet 

Kristoffer Manno (C) avsäger sig uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige. 
Avsägelsen ska beviljas och ny sammanräkning begäras hos Länsstyrelsen. 

_____________________ 

 
Sänt till 
Troman 
Personalavdelningen 
Kristoffer Manno 
Länsstyrelsen i Skåne 
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§ 12   
 

Avsägelse av uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige 
Dnr: KLF 2024/50 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Avsägelsen beviljas. 

2. Ny sammanräkning begärs från Länsstyrelsen i Skåne. 

Beskrivning av ärendet 

Kristina Lind (M) avsäger sig uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige från 
och med den 1 februari 2024. Avsägelsen ska beviljas och ny sammanräkning 
begäras hos Länsstyrelsen. 

_____________________ 

 
Sänt till 
Troman 
Personalavdelningen 
Kristina Lind 
Länsstyrelsen i Skåne 
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§ 13 
 

Anmälningsärenden 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att lägga följande anmälningsärenden med 
godkännande till handlingarna: 

KLF 2023/72-3 
Miljö- och stadsbyggnadsnämndens beslut 2023-10-24, § 127, att anta förslaget till 
detaljplan för Badaren 11, Hässleholm, har fått laga kraft den 24 november 2023. 
 

KLF 2023/863-1  
Kommunstyrelsens rapport om avtalssamverkan i Hässleholm kommun 2023. 
 

KLF 2023/895-1 
Månadsuppföljning och helårsprognos per den 31 oktober 2023. Kommunen 
prognostiserar ett positivt resultat för 2023 på +22,0 mnkr. Jämfört med budget 
visar prognosen ett överskott på +97,1 mnkr. Årets investeringsverksamhet 
beräknas uppgå till 380,1 mnkr vilket är 18,5 mnkr lägre än budget och en 
genomförandegrad på cirka 95 procent. 
 

KLF 2023/313-5 
Kommunstyrelsens prövning av de kommunala bolagens verksamhet 2022 enligt 6 
kap. 9 § kommunallagen. 
 

KLF 2023/1010-1 
Omsorgsnämndens rapport ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) och 
lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) för kvartal 3, 2023. 
Förvaltningen har analyserat underlaget och konstaterar att flera beslut verkställts 
under tredje kvartalet 2023 och att de flesta beslut är på gång att verkställas, följas 
upp eller har avslutats. 

KLF 2024/25-1 
Revisorerna har granskat översikts- och detaljplaneringen i Hässleholms kommun. 
Granskningens syfte har varit att bedöma om miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
bedriver en tillräcklig styrning, kontroll och uppföljning av kommunens översikts 
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och detaljplaneprocess. Deras sammanfattande bedömning är att miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden inte fullt ut utövar en tillräcklig styrning, kontroll och 
uppföljning avseende planprocesserna. Revisorerna önskar svar på sina 
rekommendationer senast 2024-02-29. 

 
_____________________ 
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§ 14 
 

Inlämnade motioner 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar nedanstående motioner till 
kommunledningsförvaltningen för handläggning: 

KLF 2023/969-1 
Hanna Nilsson (SD) och Ulf Berggren (SD) har lämnat in en motion om att 
Österåsområdet ska bli optimalt för föreningarnas verksamhet.  

KLF 2023/977-1 
Simon Berneblad (KD) har lämnat in en motion om att upprätta en arkitekturpolicy 
i Hässleholm.  

KLF 2023/998-1 
Hanna Nilsson (SD) och Ulf Berggren (SD) har lämnat in en motion om Qpoolens 
framtid.  

KLF 2024/32-2 
Simon Berneblad (KD) har lämnat in en motion om att inrätta en äldre- och 
föreningslots.  

KLF 2024/41-1 
Hanna Nilsson (SD) och Hanna Sjöstrand (SD) har lämnat in en motion om att 
göra Kulturskolan kostnadsfri. 

KLF 2024/59-1 
Thomas Haraldsson (L), Agneta Olsson Enochsson (L) och Thomas Nilsson (L) 
har lämnat in en motion om införande av fritidsbank. 

KLF 2024/63-1 
Anders Edwall (C) och Ann-Kristin Johnsson (C) har lämnat in en motion om att 
göra om Kyrkskolan till ett föreningshus. 
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§ 15   
 

Ändring av plan- och bygglovtaxa inklusive mät- och 
karttaxa 
Dnr: KLF 2023/710 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar reviderad Plan- och bygglovstaxa inklusive mät- och 
karttaxa att gälla från och med den 9 februari 2024. 

Reservationer 

Sverigedemokraternas, Kristdemokraternas, Folkets väls och Centerpartiets 
ledamöter reserverar sig mot beslutet.  

Yrkande 

Anders Edwall (C), Ulf Berggren (SD), Ernst Herslow (FV) och Christer Caesar 
(KD) yrkar avslag på ärendet.  

Lena Wallentheim (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Omröstning 

Ordförande ställer bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot avslag på 
detsamma och finner förslaget bifallet.  

Votering begärs.  

Följande voteringsproposition godkänns. ”Den som vill bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut röstar ja. Den som vill avslå detsamma röstar nej.” 

33 ja-röster och 28 nej-röster lämnas. 

Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Lena Wallentheim (S) Ja  Hanna Nilsson (SD) Nej 
Lina Bengtsson (M) Ja  Ulf Berggren (SD) Nej 
Joachim Fors (S) Ja  Patrik Jönsson (SD) Nej 
Stefan Larsson (M) Ja  Erika Heil-Utbult (KD) Nej 
Mohamed Chehade (V) Ja  Björn Widmark (FV) Nej 
Irene Nilsson (S) Ja  Anders Edwall (C) Nej 
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Thomas Haraldsson (L) Ja  Sven Lundh (SD) Nej 
Axel Johnsson (M) Ja  Susanne Lottsfeldt (SD) Nej 
Christer Welinder (S) Ja  Roger Olsson (SD) Nej 
Lena Nilsson (S) Ja  Johan Peltonen (SD) Nej 
Urban Widmark (M) Ja  Hanna Sjöstrand (SD) Nej 
Dolores Öhman (MP) Ja  Christer Caesar (KD) Nej 
Benny Petersson (S) Ja  Ernst Herslow (FV) Nej 
Katarina Olsson (V) Ja  Anna Pålsson (C) Nej 
Charlotta Eroldsson (M) Ja  Paul Thurn (SD) Nej 
Connie Asterman (S) Ja  Jens Lindholm (SD) Nej 
Thomas Lindell (S) Ja  Daniel Talmid (SD) Nej 
Torsten Nilsson (M) Ja  Torgny Holmberg (SD) Nej 
Agneta Olsson Enochsson (L) Ja  Anita Nilsson (SD) Nej 
Meta Jarl (S) Ja  Simon Berneblad (KD) Nej 
Margreth Segerstein (M) Ja  Ulrika Widmark Barnekow (FV) Nej 
Johan Lindman (S) Ja  Jonny Dolkow (SD) Nej 
Joakim Karlsson (M) Ja  Mikkel Jönsson Vaerge (SD) Nej 
Andreas Dahlberg (S) Ja  Cecilia Tönning (SD) Nej 
Erik Berg (M) Ja  Karina Olsson (SD) Nej 
Monica Ero (S) Ja  Sverre Albinsson (SD) Nej 
Kristina Lind (M) Ja  Stefan Svensson (KD) Nej 
Thomas Nilsson (L) Ja  Ann-Kristine Johnsson (C) Nej 
Ola Lindahl (S) Ja  Totalt 28 
Arberesha Sabani (MP) Ja    
Ingrid Nyman (S) Ja    
Pierre Bäckman (V) Ja    
Anita Peterson (V) Ja    
Totalt 33    

 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att bifall kommunstyrelsens förslag till 
beslut.  

Beskrivning av ärendet  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har den 22 augusti 2023, § 106, beslutat att 
föreslå kommunfullmäktige att anta ändringar i Plan- och bygglovstaxa inklusive 
mät- och karttaxa i enlighet med bilaga - Plan- och bygglovstaxa inklusive mät- och 
karttaxa. 
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Av underlaget från miljö- och stadsbyggnadsnämnden framgår följande.  

”Vid genomlysning av befintlig taxa samt förändringar gällande tillkomna 
kartprodukter ser Miljö- och stadsbyggnadsförvaltningen att det behöver göras en 
förändring i befintlig taxa. För att taxan bättre skall stämma överens med de kart-
produkter och karttjänster som vi erbjuder.” 

Ändringarna föreslås i taxans tabell 23 om avgift för nybyggnadskarta, tabell 24 om 
avgift för utstakning samt tabell 25 om lägeskontroll och avser förklarande text om 
de kartprodukter och karttjänster som förvaltningen erbjuder. 

Av en e-postkommunikation mellan handläggarna på miljö- och 
stadsbyggnadsförvaltningen framgår att ändringarna i tabell 23 avser justering av 
text och beräkning av taxan för nybyggnadskarta (NBK), enkel nybyggnadskarta 
(ENBK) och ENBK utan höjder. I tabell 25 förs en ny rad in om övrig 
lägeskontroll för åtgärder som ibland utförs, till exempel transformatorstation, mur 
uppförd i fastighetsgräns, mast/torn + teknikbod och marklov där handläggaren 
bedömer att en lägeskontroll behövs innan slutbesked. Förslaget är att detta ska 
timdebiteras. 

Taxan har i sin nuvarande form två rubriker, dels Taxa för Hässleholms kommuns 
prövning och tillsyn enligt plan- och bygglagen, dels Plan- och bygglovstaxa 
inklusive mät- och karttaxa. Efter samråd med miljö- och 
stadsbyggnadsförvaltningen föreslår Kommunledningsförvaltningen att taxan 
hädanefter endast ska benämnas Plan- och bygglovstaxa inklusive mät- och karttaxa. 

I samband med att miljö- och stadsbyggnadsförvaltningen efter ärendets behandling 
i nämnden lade över taxan i kommunens mall för styrdokument uppmärksammades 
ett par redaktionella ändringar som även behöver göras. Ändringarna har förts in i 
den slutliga versionen av taxan och avser följande: 

1. Tabellnumreringen är i fel i nu gällande taxa från tabell 22 och framåt 
(nummer 22 och 27 saknas i uppräkningen av tabeller).  

2. I tabellen ”Exempel på beräkning av avgift enligt prisbasbelopp för 2022” i 
avsnittet ”Bestämmelser om plan- och bygglovstaxa” uppdateras 
beräkningsexemplen till att avse prisbasbelopp för 2023.  

Miljö- och stadsbyggnadsförvaltningen har i samband med dessa ändringar även 
meddelat att taxan föreslås gälla från den 1 januari 2024. 
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Ärendet behandlades i kommunfullmäktige den 20 november 2023, § 162. 
Kommunfullmäktige beslutade då på begäran av en minoritet att återremittera 
ärendet med motiveringen att taxan ska göras om för att bli lättförståelig.  

Miljö- och stadsbyggnadsförvaltningen avser att inom kort påbörja en större 
översyn av plan- och bygglovstaxan för att den bättre ska följa Sveriges Kommuner 
och Regioners förslag till taxa. Målet är att den nya taxan ska kunna antas i 
kommunfullmäktige under hösten 2024 för att börja gälla den 1 januari 2025. Nu 
föreslagna justeringar föreslås därför antas i väntan på den större översyn som 
kommer genomföras under 2024.   

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-12-13, § 224, att föreslå kommunfullmäktige 
följande beslut:   

Kommunfullmäktige antar reviderad Plan- och bygglovstaxa inklusive mät- och 
karttaxa att gälla från och med den 9 februari 2024. 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet. 

Anders Edwall (C) lämnar följande protokollsanteckning:  

”Centerpartiet återremitterade ärendet i kommunfullmäktige 20-Nov-23 § 163 med 
motivering att hela taxan behöver göras om för att bli lättförståelig. 

Återremissen har inte behandlats och ärendet är identiskt. Taxan är fortfarande i 
princip obegriplig. 

Ett uppdrag borde ges till Miljö- och stadsbyggnad att en ny taxa omgående tas 
fram som är lättbegriplig! Den nya taxan borde presenteras senast i Aug-24.” 

Ulf Berggren (SD) yrkar i första hand återremiss för att man redan nu ska göra 
förändringen av taxan. I andra hand yrkar han avslag på ärendet. 

Ordförande ställer först under proposition om ärendet ska avgöras idag eller om 
det ska återremitteras och finner att det ska avgöras idag.  

Hon ställer därefter bifall till liggande förslag till beslut mot avslag av detsamma och 
finner förslaget bifallet. 
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_____________________ 

 
Sänt till: 
Kommunal författningssamling 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
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§ 16   
 

Vattentjänstplan för Hässleholms kommun  
Dnr: KLF 2023/285 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar på begäran av en minoritet att återremittera ärendet 
med motiveringen att vattentjänstplanen på ett tydligt och genomgående sätt ska 
spegla och lyfta fram den nya lagstiftningen som tar särskild hänsyn till enskilda 
avloppsanläggningar. 

Reservationer 

Socialdemokraternas, Moderaternas, Vänsterpartiets, Liberalernas och Miljöpartiets 
ledamöter reserverar sig mot beslutet att återremittera ärendet. 

Yrkande 

Ernst Herslow (FV) yrkar att ärendet återremitteras med motiveringen att 
vattentjänstplanen på ett tydligt och genomgående sätt ska spegla och lyfta fram den 
nya lagstiftningen som tar särskild hänsyn till enskilda avloppsanläggningar.  

Ulf Berggren (SD) instämmer i återremissyrkandet.  

Thomas Nilsson (L) och Johan Lindman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut.  

Omröstning 

Ordförande ställer under proposition om ärendet ska avgöras idag eller om det ska 
återremitteras och finner att det ska avgöras idag.  

Votering begärs.  

Följande propositionsordning godkänns. ”Den som vill avgöra ärendet idag röstar 
ja. Den som vill återremittera ärendet röstar nej.”  

40 ja-röster och 21 nej-röster lämnas.  
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Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Lena Wallentheim (S) Ja  Hanna Nilsson (SD) Nej 
Lina Bengtsson (M) Ja  Ulf Berggren (SD) Nej 
Joachim Fors (S) Ja  Patrik Jönsson (SD) Nej 
Stefan Larsson (M) Ja  Björn Widmark (FV) Nej 
Erika Heil-Utbult (KD) Ja  Sven Lundh (SD) Nej 
Mohamed Chehade (V) Ja  Susanne Lottsfeldt (SD) Nej 
Anders Edwall (C) Ja  Roger Olsson (SD) Nej 
Irene Nilsson (S) Ja  Johan Peltonen (SD) Nej 
Thomas Haraldsson (L) Ja  Hanna Sjöstrand (SD) Nej 
Axel Johnsson (M) Ja  Ernst Herslow (FV) Nej 
Christer Welinder (S) Ja  Paul Thurn (SD) Nej 
Lena Nilsson (S) Ja  Jens Lindholm (SD) Nej 
Urban Widmark (M) Ja  Daniel Talmid (SD) Nej 
Dolores Öhman (MP) Ja  Torgny Holmberg (SD) Nej 
Benny Petersson (S) Ja  Anita Nilsson (SD) Nej 
Christer Caesar (KD) Ja  Ulrika Widmark Barnekow (FV) Nej 
Katarina Olsson (V) Ja  Jonny Dolkow (SD) Nej 
Anna Pålsson (C) Ja  Mikkel Jönsson Vaerge (SD) Nej 
Charlotta Eroldsson (M) Ja  Cecilia Tönning (SD) Nej 
Connie Asterman (S) Ja  Karina Olsson (SD) Nej 
Thomas Lindell (S) Ja  Sverre Albinsson (SD) Nej 
Torsten Nilsson (M) Ja  Totalt 21 
Agneta Olsson Enochsson (L) Ja    
Meta Jarl (S) Ja    
Margreth Segerstein (M) Ja    
Johan Lindman (S) Ja    
Simon Berneblad (KD) Ja    
Joakim Karlsson (M) Ja    
Andreas Dahlberg (S) Ja    
Erik Berg (M) Ja    
Monica Ero (S) Ja    
Kristina Lind (M) Ja    
Thomas Nilsson (L) Ja    
Stefan Svensson (KD) Ja    
Ola Lindahl (S) Ja    
Arberesha Sabani (MP) Ja    
Ingrid Nyman (S) Ja    
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Ann-Kristine Johnsson (C) Ja    
Pierre Bäckman (V) Ja    
Anita Peterson (V) Ja    
Totalt 40    

  

Enligt reglerna om minoritetsåterremiss har kommunfullmäktige därmed beslutat 
att återremittera ärendet.  

Beskrivning av ärendet  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade vid sammanträde den 28 februari 
2023, § 22, att föreslå kommunstyrelsen att ge miljö- och stadsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att ta fram en vattentjänstplan för Hässleholms kommun.  

Av utredningen i nämndens ärende framgick bland annat följande.  

Det har skett förändringar i lagen (2006:412) om allmänna vattentjänster. 
Ändringarna trädde i kraft 1 januari 2023. De innebär bland annat att det ska finnas 
en aktuell vattentjänstplan i varje kommun. Vattentjänstplanen ska redogöra för 
kommunens långsiktiga planer av hur behovet av allmänna vattentjänster ska 
tillgodoses. Planen ska också innehålla kommunens bedömning av vilka åtgärder 
som behöver vidtas för att de allmänna va-anläggningarna ska fungera vid en ökad 
belastning på grund av skyfall. Det är kommunfullmäktige som beslutar om 
antagande och ändring av en vattentjänstplan. Kommunfullmäktige ska minst vart 
fjärde år pröva om vattentjänstplanen är aktuell med hänsyn till behovet av 
allmänna vattentjänster. Planen är inte juridiskt bindande. Förutom kravet om att 
det ska finnas en vattentjänstplan så sker även en lagändring för kommunens 
skyldighet att ordna vattentjänster. Denna lagändring innebär att i samband med att 
man ska bestämma de verksamhetsområden inom vilka vattentjänster eller 
vattentjänsterna behöver ordnas, ska man vid bedömningen ta särskild hänsyn till 
förutsättningarna att tillgodose behovet av en vattentjänst genom en enskild 
anläggning som kan godtas med hänsyn till skyddet för människors hälsa och 
miljön. Hässleholms kommun har en VA-plan som antogs år 2020 som gäller för 
hela kommunkoncernen. Denna utgör ett bra underlag för den kommunala Va-
planeringen, men uppfyller inte de nya lagkraven för en vattentjänstplan. För att 
uppfylla de nya lagkraven ser vi det som nödvändigt att under år 2023 ta fram en 
vatten tjänstplan. Det antecknades att representant från Hässleholms Vatten finns 
med i den grupp som formerats för att ta fram planen. 

Vid sammanträde den 17 maj 2023, § 100, beslutade kommunstyrelsen att ge miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att senast till kommunstyrelsens samman-
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träde den 8 november 2023 ta fram ett förslag till vattentjänstplan för Hässleholms 
kommun. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har vid sammanträde den 26 september 2023, § 
116, fattat följande beslut. 

1. Förslaget till vattentjänstplan för Hässleholm kommun, daterat den 30 
augusti 2023 godkänns och antas.  

2. Vattentjänstplanen bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan och 
därmed behövs inte en strategisk miljöbedömning upprättas. 

Bedömning 
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antar föreliggande 
förslag till ”Vattentjänstplan för Hässleholms kommun”. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-12-13, § 223, att föreslå kommunfullmäktige 
besluta följande: 

Kommunfullmäktige antar föreliggande förslag till ”Vattentjänstplan för 
Hässleholms kommun”. 

Sverigedemokraternas ledamöter avstår från att delta i beslutet. 

Christer Caesar (KD) yrkar bifall till liggande förslag till beslut. 

 

 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
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§ 17   
 

Förslag till ny resursoptimeringsplan (ROP) för 
Hässleholms kommun 2024-2027 
Dnr: KLF 2023/852 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar förslag till resursoptimeringsplan för Hässleholms 
kommun 2024 – 2027. 

Beskrivning av ärendet  

Enligt 15 kap. 11 § miljöbalken (1998:808) ska varje kommun ha en gällande 
avfallsplan. Innehållet i planen regleras i Naturvårdsverkets föreskrifter om innehåll 
i en kommunal avfallsplan, NFS 2020:6. Avfallsplanen utgör tillsammans med 
kommunens lokala föreskrifter om avfallshantering renhållningsordningen för 
kommunen. Ett förslag till ny resursoptimeringsplan för Hässleholms kommun 
2024 – 2027 föreligger.  

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-12-13, § 221, att föreslå kommunfullmäktige 
följande beslut: 

Kommunfullmäktige antar förslag till resursoptimeringsplan för Hässleholms 
kommun 2024 – 2027. 

Christer Caesar (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Samtliga nämnder 
Hässleholm Miljö AB 
HIBAB 
Hässlehem AB  
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§ 18   
 

Motion om energisäkerhet och näringslivsetableringar 
Dnr: KLF 2022/601 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att på begäran av en minoritet återremittera ärendet 
till Hässleholm Miljö AB för inhämtande av ett yttrande utifrån bolagets perspektiv 
över de delar som bolaget kan ha synpunkter på. 

Yrkande 

Dolores Öhman (MP) yrkar i första hand att ärendet återremitteras till Hässleholm 
Miljö AB för inhämtande av ett yttrande utifrån bolagets perspektiv över de delar 
som bolaget kan ha synpunkter på. I andra hand yrkar hon bifall till motionen.  

Hanna Nilsson (SD) instämmer i första hand i återremissyrkandet. I andra hand 
yrkar hon bifall till motionens första och andra attsatser. Tredje attsatsen ska vara 
besvarad i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Björn Widmark (FV) och Ernst Herslow (FV) yrkar avslag på motionen.  

Thomas Haraldsson (L) yrkar i första hand bifall till återremissyrkandet. I andra 
hand yrkar han avslag på motionens första attsats, yrkar bifall till motionens andra 
attsats med den ändringen att texten ”eller genom att sälja energitjänster, t.ex. 
installation av solcellsanläggningar, mm.” stryks, samt bifall till den tredje attsatsen. 

Anders Edwall (C) och Anita Peterson (V) yrkar bifall till återremissyrkandet.  

Urban Widmark (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Omröstning 

Ordförande ställer först under proposition om ärendet ska avgöras idag eller om det 
ska återremitteras och finner att det ska avgöras idag.  

Votering begärs.  

Följande voteringsproposition godkänns. ”Den som vill avgöra ärendet idag röstar 
ja. Den som vill återremittera ärendet röstar nej.” 

31 ja-röster och 30 nej-röster lämnas.  
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Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Lena Wallentheim (S) Ja  Hanna Nilsson (SD) Nej 
Lina Bengtsson (M) Ja  Ulf Berggren (SD) Nej 
Joachim Fors (S) Ja  Patrik Jönsson (SD) Nej 
Stefan Larsson (M) Ja  Mohamed Chehade (V) Nej 
Erika Heil-Utbult (KD) Ja  Anders Edwall (C) Nej 
Björn Widmark (FV) Ja  Sven Lundh (SD) Nej 
Irene Nilsson (S) Ja  Thomas Haraldsson (L) Nej 
Axel Johnsson (M) Ja  Susanne Lottsfeldt (SD) Nej 
Christer Welinder (S) Ja  Roger Olsson (SD) Nej 
Lena Nilsson (S) Ja  Johan Peltonen (SD) Nej 
Urban Widmark (M) Ja  Dolores Öhman (MP) Nej 
Benny Petersson (S) Ja  Hanna Sjöstrand (SD) Nej 
Christer Caesar (KD) Ja  Katarina Olsson (V) Nej 
Ernst Herslow (FV) Ja  Anna Pålsson (C) Nej 
Charlotta Eroldsson (M) Ja  Paul Thurn (SD) Nej 
Connie Asterman (S) Ja  Jens Lindholm (SD) Nej 
Thomas Lindell (S) Ja  Daniel Talmid (SD) Nej 
Torsten Nilsson (M) Ja  Agneta Olsson Enochsson (L) Nej 
Meta Jarl (S) Ja  Torgny Holmberg (SD) Nej 
Margreth Segerstein (M) Ja  Anita Nilsson (SD) Nej 
Johan Lindman (S) Ja  Jonny Dolkow (SD) Nej 
Simon Berneblad (KD) Ja  Mikkel Jönsson Vaerge (SD) Nej 
Ulrika Widmark Barnekow (FV) Ja  Cecilia Tönning (SD) Nej 
Joakim Karlsson (M) Ja  Karina Olsson (SD) Nej 
Andreas Dahlberg (S) Ja  Sverre Albinsson (SD) Nej 
Erik Berg (M) Ja  Thomas Nilsson (L) Nej 
Monica Ero (S) Ja  Arberesha Sabani (MP) Nej 
Kristina Lind (M) Ja  Ann-Kristine Johnsson (C) Nej 
Stefan Svensson (KD) Ja  Pierre Bäckman (V) Nej 
Ola Lindahl (S) Ja  Anita Peterson (V) Nej 
Ingrid Nyman (S) Ja  Totalt 30 
Totalt 31    

 

I enlighet med reglerna om minoritetsåterremiss har kommunfullmäktige därmed 
beslutat att återremittera ärendet.  
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Beskrivning av ärendet  

Dolores Öhman (MP) har väckt en motion i fullmäktige i vilken hon anför följande. 
Elektrifiering är en av många lösningar för att lösa klimatkrisen. Därför elektrifieras 
transporter och industrier i stor omfattning. Energiföretagen räknar med en ökning 
i elanvändning med 120 procent till 2045. Detta ställer krav på energiproduktion 
och kapacitet i kraftnätet. Den 4 augusti rapporterade Sveriges Radio om 
kommuner som går miste om nya företagsetableringar på grund av begränsningar i 
elnätet. Problem med kapacitet och effekt i elnätet är ett problem som drabbar hela 
Sverige men kommunerna har en möjlighet att agera för att förbättra de lokala 
förutsättningarna och motverka problemet. Bland annat finns det åtgärder i utkastet 
till den klimat- och energiplan som miljö- och stadsbyggnadsnämnden godkände i 
oktober 2021 men som fortfarande inte behandlats av kommunstyrelsen. En så 
viktig fråga borde behandlas skyndsamt kan man tycka. Utöver detta har 
Miljöpartiet påpekat många gånger avsaknaden av miljö- och hållbarhetsaspekter i 
det nyligen beslutade näringslivsprogrammet, något som avslöjar okunskap gällande 
hållbarhet i näringslivet. Bland annat lagen om hållbarhetsrapportering som gäller 
för många företag och som kräver redovisning av miljö och sociala aspekter, 
personalfrågor, respekt för mänskliga rättigheter och motverkande av korruption. 
Men utöver lagen, så förstår fler och fler företag idag att hantering av företagets 
hållbarhetsfrågor hjälper företaget att förstå sina styrkor och svagheter, risker och 
möjligheter samtidigt som varumärket blir starkare. Förtroendet från kunder, 
medarbetare, investerare, ägare och samhället i stort ökar och leder till en 
konkurrensfördel som säkrar lönsamheten. Om inte dessa hållbarhetsaspekter 
beaktas i näringslivsprogrammet så kunde åtminstone frågan om energitillgång, 
kapacitet och effekt i nätet tas upp och hanteras där. Men inte heller det.  

En annan motion som Miljöpartiet lämnat till kommunfullmäktige inom detta 
område handlade om att utreda hur området Hässleholm Nord kunde färdigställas 
för att attrahera investeringar som gynnar en hållbar utveckling och som bidrar till 
en klimatomställning. Klimatomställningen ”kräver djärva politiska beslut, 
omfattande investeringar i fossilfri industri samt föreningar och individer som 
konsumerar hållbart” skrev vi i motionen. Det ledde till ett svar om att ”jo, jo, detta 
görs redan”. Med tanke på det urvattnade näringslivsprogrammet vad gäller 
hållbarhet undrar jag verkligen vad kommunen menade med sitt svar. Jag har pratat 
med företag i Hässleholm som varnar för begränsningar i sin utveckling på grund av 
energifrågan. Andra vittnar om dåliga förutsättningar för att uppfylla interna 
hållbarhetskrav, t.ex. från ägare, på grund av dålig tillgång till förnyelsebar energi 
eller till ett tillräckligt starkt kraftnät. Hässleholms kommun sålde en gång i tiden sitt 
energiföretag. Det är nya tider nu. Kommunen har ett energiföretag, Hässleholm 
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Miljö AB, som producerar fjärrvärme och en mindre mängd elektricitet, som i 
största mån används internt.  

Det kan finnas goda möjligheter att vidareutveckla affärsområdet energi, undersöka 
förutsättningar för utökad produktion av olika sorters förnyelsebar energi, både i 
egna anläggningar eller genom tekniska installationer hos kunder. Hur detta kunde 
bidra till bättre förutsättningar för företagsetableringar i kommunen bör också 
utredas. Som ägare kan kommunen utreda denna fråga. Eller ska ett helt nytt 
kommunalt energibolag etableras? 
 
Med åberopande av det sålunda anförda yrkar motionären att fullmäktige beslutar 
följande. 
 
1) Att utreda legala, marknadsmässiga och miljömässiga aspekter för etablering av 
ett kommunalt energiföretag.  
 
2) Utredningen ska även analysera Hässleholm Miljö ABs förutsättningar för att 
utöka affärsområdet ”energi” i syfte att öka produktion av förnyelsebar energi, t.ex. 
solenergi, vindkraft, vätgas, mm, både i egna anläggningar så som genom samverkan 
med andra företag och organisationer eller genom att sälja energitjänster, t.ex. 
installation av solcellsanläggningar, mm.  
 
3) Utreda kommunens förutsättningar vad gäller kapacitet och effekt i elnätet för att 
husera nya eller utökade näringslivsetableringar, göra en prognos och diskutera 
eventuellt behov av åtgärder. 
 
Bedömning 
Inom kommunledningsförvaltningen pågår en översyn av de kommunala bolagens 
bolagsordningar och ägardirektiv, inklusive Hässleholm Miljö AB. Det framstår inte 
som ändamålsenligt att föregripa detta arbete. I stället bör denna översyn och de 
eventuella ändringar som därvid föreslås avvaktas innan några åtgärder vidtas. 
Därmed ska motionen anses besvarad. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-12-13, § 230, att föreslå kommunfullmäktige 
följande beslut: 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad. 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig till förmån för eget yrkande. 
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Ulf Berggren (SD) yrkar bifall till motionens första och andra attsatser. Tredje 
attsatsen ska vara besvarad i enlighet med arbetsutskottets förslag till beslut. 

Ordförande ställer först under proposition om motionens första attsats ska anses 
besvarad eller om den ska bifallas och finner att den ska anses besvarad.  

Hon ställer därefter under proposition om andra attsatsen ska anses besvarad eller 
om den ska bifallas och finner att även den ska anses besvarad.  

Hon ställer slutligen den tredje attsatsen under proposition och finner att den ska 
anses besvarad. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Handläggaren 
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§ 19   
 

Motion om fossilbränslefri fordonsflotta 
Dnr: KLF 2022/602 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Motionen bifalles vad avser punkterna 1 och 2 på så sätt att 
kommunstyrelsen ges följande uppdrag:  

a) Under år 2024 göra stadgad uppföljning enligt ”Riktlinjer för resor, 
trafik och fordon i Hässleholms kommunkoncern” avseende hur 
”Policy för resor, trafik och fordon i Hässleholms kommunkoncern” 
följs och vid behov beslutas om korrigerande åtgärder samt att framgent 
göra sådan uppföljning årligen.  

b) Utreda varför ovannämnda riktlinjer inte följts vad gäller införskaffande 
av fordon enligt anvisningar som närmare framgår nedan i avsnitt 2. 

2. Motionen i övriga delar ska anses besvarad. 

Reservationer 

Folkets väls och Miljöpartiets ledamöter reserverar sig till förmån för sina respektive 
yrkanden.  

Liberalernas ledamöter reserverar sig mot beslutet.  

Yrkande 

Dolores Öhman (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med den ändringen 
att motionens tredje och fjärde attsatser ska bifallas.  

Johan Peltonen (SD) och Thomas Haraldsson (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut.  

Björn Widmark (FV) yrkar avslag på motionen.  

Omröstning 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner kommunstyrelsens förslag till 
beslut bifallet.  
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Beskrivning av ärendet  

Dolores Öhman (MP) har väckt en motion i kommunfullmäktige i vilken hon yrkar 
att kommunfullmäktige beslutar följande. 
 
1) Avkräva kommunstyrelsen och nämnderna att respektera och följa upp de 
beslutade riktlinjerna för resor, trafik och fordon i Hässleholms kommunkoncern.  
2) Intensifiera arbetet med att ställa om kommunkoncernens fordonsflotta till en 
fossilbränslefri flotta. 
3) Genomföra en fordonsöversyn kallad energideklaration med kostnadsanalys, 
(kostnad/besparingar) för en kostnadseffektiv omställning av kommunens 
fordonsflotta till 100 % fossilbränslefri. 
4) Utifrån energideklarationen ta fram en tidsplan för en så snabb som möjlig 
omställning av kommunens fordonsflotta och genomföra planen.  
5) Genomföra en utredning om eventuell misskötsel gällande kommunstyrelsen och 
nämndernas följsamhet av riktlinjer för resor, trafik och fordon i Hässleholms 
kommunkoncern. 
 
Till stöd för sina yrkanden anför motionären följande. 
 
Enligt Sveriges klimatmål ska utsläppen från inrikes transporter minska med minst 
70 procent senast år 2030 jämfört med 2010. Många kommuner föregår med gott 
exempel genom att effektivisera transporterna och skaffa fossilfria fordon. Goda 
exempel är Trollhättan och Stockholm där 94 % av lätta lastbilar är fossilfria. I 
Skåne är Lund och Eslöv två goda exempel med 95 respektive 89 % fossilbränsle-
fria drivmedelsförbrukning. Hässleholms kommun hade ett ambitiöst mål om helt 
fossilbränslefria transporter år 2020 men nådde inte målet. Kommunens andel av 
fossilbränslefria transporter är så lågt som 36 %. År 2017 beslutade 
kommunstyrelsen i Hässleholm om ”Riktlinjer för resor, trafik och fordon i 
Hässleholms kommunkoncern” (KS § 217, 2017-10-04). Enligt riktlinjerna ansvarar 
kommun-styrelsen för en effektiv implementering av riktlinjerna och ska årligen 
följa upp hur dessa följs och vid behov besluta om korrigerande åtgärder. Detta har 
aldrig hänt. Kommunstyrelsen har struntat i sitt ansvar. Enligt riktlinjerna ska 
fordon införskaffas enligt en prioriteringsordning baserad på drivmedel. Högsta 
prioritet är fordon som drivs med biogas, el eller laddhybrider. I andra hand 
kommer dieselfordon som är godkända för biodiesel och övriga fordon som till 
övervägande del drivs med förnybara drivmedel. På tredje plats finns miljöklassat 
bensinfordon (inklusive elhybridfordon) och miljöklassat dieselfordon. I 
undantagsfall får dieselfordon och bensinfordon införskaffas. Införskaffning av 
fordon som främst drivs med fossila drivmedel (prioritet 3 och undantag) ska 
motiveras i behovs-bedömningen. I de fall fordonet kan drivas både med förnybart 
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och fossilt bränsle ska det förnybara prioriteras. Trots riktlinjernas tydlighet är 
följsamhet dålig. Av 25 nya personbilar år 2020 var endast en ren elbil, sex var 
elhybrider och övriga var bensin- eller dieselbilar. År 2019 köpte omsorgen en ren 
elbil och 40 dieselbilar. Kommunstyrelsens och nämndernas/förvaltningarnas 
försummelse av ansvaret enligt riktlinjerna är allvarligt. Man struntar helt och hållet i 
miljön men också i kommunens ekonomi då fossilfria transporter är ekonomiskt 
fördelaktiga. När bilarnas totalkostnad räknas in, inklusive inköp, skatter, förmåner, 
bränsle och andrahandsvärde, leder omställningen till fossil-oberoende fordon 
vanligtvis till en besparing. I projektet Elbilslandet Syd, ett EU-projekt för grön 
omställning av näringslivets transporter, genomfördes energideklarationer av fordon 
på 30 företag. De kom fram till att omställningen minskar koldioxidutsläpp med 88 
% och innebär en ekonomisk besparing med 5-8 %. 
 
Bedömning 
1) Avkräva kommunstyrelsen och nämnderna att respektera och följa upp de 
beslutade riktlinjerna för resor, trafik och fordon i Hässleholms kommunkoncern. 
 
Kommunens styrdokument ”Riktlinjer för resor, trafik och fordon i Hässleholms 
kommunkoncern” beskriver hur kommunala verksamheter ska arbeta i enlighet med 
antagen ”Policy för resor, trafik och fordon i Hässleholms kommunkoncern” Under 
rubriken ”Uppföljning och revidering av riktlinjer för resor, trafik och fordon” 
stadgas följande. Kommunstyrelsen gör årliga uppföljningar av hur riktlinjerna för 
denna policy följs och vid behov beslutas om korrigerande åtgärder. Minst en gång 
per mandatperiod revideras riktlinjerna med hänsyn till miljö, teknisk utveckling, 
förändringar i samhällets infrastruktur och andra relevanta aspekter. 
 
Såvitt känt har någon sådan årlig uppföljning som nämns ovan inte skett sedan 
riktlinjerna trädde i kraft den 1 november 2017. Kommunstyrelsen måste därför 
snarast göra en uppföljning. Inte heller har någon revidering av riktlinjerna skett och 
en sådan måste därför ske någon gång under innevarande mandatperiod. 
Uppföljningen och revideringen ska avse alla nämnder inklusive kommunstyrelsen. 
 
2) Intensifiera arbetet med att ställa om kommunkoncernens fordonsflotta till en 
fossilbränslefri flotta. 
 
Enligt riktlinjerna ska fordon som införskaffas prioriteras enligt följande ordning 
utifrån vilket drivmedel de drivs med, i enlighet med kommunens strävan efter 
fossilbränslefrihet: 
 
Prioritet 1: Gasfordon, elfordon, laddhybrid. 
Prioritet 2: Dieselfordon som är godkänt för biodiesel, övriga fordon som till 
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övervägande del drivs med förnybara drivmedel. 
Prioritet 3: Miljöklassat bensinfordon (inklusive elhybridfordon3) Miljöklassat 
dieselfordon. 
Undantagsfall: Dieselfordon och bensinfordon 
 
Alla nämnder inklusive kommunstyrelsen är skyldiga att följa ovannämnda riktlinjer. 
Varför man i så hög utsträckning valt att införskaffa fordon som endast får köpas 
enligt prioritet 3 (Miljöklassade bensinfordon (inklusive elhybrid-fordon) och 
miljöklassade dieselfordon) eller endast i undantagsfall (bensin- och dieselbilar) är 
oklart. Det är svårt att bortse från möjligheten att nämnderna inte tillräckligt 
ansträngt sig för att följa riktlinjerna och istället införskaffat fordon enligt prioritet 1 
eller 2. Kommunstyrelsen bör ges i uppdrag att utreda anledningen till detta och i 
utredningen även bedöma om det är möjligt att i större utsträckning införskaffa 
fordon enligt prioritet 1 och 2. 

3) Genomföra en fordonsöversyn kallad energideklaration med kostnadsanalys, 
(kostnad/besparingar) för en kostnadseffektiv omställning av kommunens 
fordonsflotta till 100 % fossilbränslefri. 

Yrkandet har anknytning till ovanstående yrkande om fossilbränslefri flotta. Det får 
antas att vid den utredning som kommunstyrelsen ska göra enligt detta avsnitt 
kommunstyrelsen behandlar de ekonomiska aspekterna av en omsvängning till 
införskaffande av fordon som är fossilbränslefria, till exempel avyttring av bensin- 
och dieselbilar till förmån för införskaffande av elbilar. Något behov av en särskild 
utredning enligt yrkandet kan därför inte anses föreligga. 

4) Utifrån energideklarationen ta fram en tidsplan för en så snabb som möjlig 
omställning av kommunens fordonsflotta och genomföra planen.  
 
Det är ofta vanskligt att bestämma om åtgärder utifrån en tidsplan, inte minst om 
planen sträcker sig flera år framåt. Olika händelser kan inträffa som kan vara svåra 
eller inte möjliga att förutse och som påverkar möjligheten att genomföra åtgärden. 
Ändrade förutsättningar kan medföra att en åtgärd som i förstone framstår som 
lämplig senare istället framstår som olämplig. Exempelvis kan det inte uteslutas att 
miljömässiga vinster måste ställa mot ekonomiska förhållanden. Kommunlednings-
förvaltningen föreslår därför att någon tidsplan inte tas fram. 

5) Krav på att genomföra en utredning om eventuell misskötsel gällande 
kommunstyrelsen och nämndernas följsamhet av riktlinjer för resor, trafik och 
fordon i Hässleholms kommunkoncern. 
 
Av 12 kap 1 § kommunallagen (2017:725) framgår bland annat följande. 
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Justering Utdraget bestyrkes 

 

Revisorerna granskar årligen i den omfattning som följer av god revisionssed all 
verksamhet som bedrivs inom nämndernas eller fullmäktigeberedningarnas 
verksamhetsområden. Revisorerna prövar om verksamheten sköts på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt, om 
räkenskaperna är rättvisande och om den interna kontrollen som görs inom 
nämnderna är tillräcklig. 
 
Det har redan konstaterats att kommunstyrelsen inte har gjort den uppföljning som 
stadgas i ovannämnda riktlinjer. Kommunledningsförvaltningen bedömer att frågan 
huruvida ytterligare utredning bör ske och om den ska leda till kritik kan lämnas till 
kommunens revisorer att ta ställning till.  

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-12-13, § 231, att föreslå kommunfullmäktige att 
fatta följande beslut: 

1. Motionen bifalles vad avser punkterna 1 och 2 på så sätt att 
kommunstyrelsen ges följande uppdrag:  

a) Under år 2024 göra stadgad uppföljning enligt ”Riktlinjer för resor, 
trafik och fordon i Hässleholms kommunkoncern” avseende hur 
”Policy för resor, trafik och fordon i Hässleholms kommunkoncern” 
följs och vid behov beslutas om korrigerande åtgärder samt att framgent 
göra sådan uppföljning årligen.  

b) Utreda varför ovannämnda riktlinjer inte följts vad gäller införskaffande 
av fordon enligt anvisningar som närmare framgår nedan i avsnitt 2. 

2. Motionen i övriga delar ska anses besvarad. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Kommunstyrelsen - uppdrag 
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